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Dagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET
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DELTAGERE: Poul Madsen
formand

Jens-Chr. Børresen 

Svend Erik Isakson 

Johnna Hermansen 

Birgit Nielsen 

Ole Find Jensen 

Jan Ohlsson

MØDET HÆVET KL.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 1 til 15 incl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.
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DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 1 SPØRGSMÅL TIL POLITIKERNE
Pkt.nr. 2 UDVIDELSE AF TIMER I STØTTEPÆDAGOGKORPSET 
Pkt.nr. 3 INDRETNING AF DISA-BYGNINGER TIL' FRITIDSKLUB 
Pkt.nr. 4 OVERFØRSEL AF MIDLER FRA 1996 TIL 1997 
Pkt.nr. 5 TEAM HORNSHERRED/FREDERIKSSUND
Pkt.nr. 6 VEDR. TILSKUD TIL VANDRERHJEMMETS MARKEDSFØRING 
Pkt.nr. 7 JÆGERSPRIS SKOVBØRNEHAVES ØKONOMI 
Pkt.nr. 8 JÆGERSPRIS BOLIGSELSKAB - NYE VEDTÆGTER 
Pkt.nr. 9 HØRINGSOPLÆG "SUND97" SUNDHEDSPLAN FOR 

FREDERIKSBORG AMT
Pkt.nr. 10 FORSLAG OM "HURTIG RESPONS ENHED" I HORNSHERRED 
Pkt.nr. 11 REGIOPLANFORSLAG 1997 
Pkt.nr. 12 TEMADEBATTER I 1997
Pkt.nr. 13 EVALUERING ØKONOMIUDVALG OG CHEFGRUPPEN 
Pkt.nr. 14 EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.
Pkt.nr. 15 EFTERRETNINGSSAGER
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Pkt.nr: 1Journalnr.... : 14.00.00 B.lbnr. 25299
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6714 Fdm. init.

SPØRGSMÅL TIL POLITIKERNE

Økonomi:
Sacrs fremstilling:
Formanden for Dansk Land- og Strandjagt, Hornsherred afd. Frank 
Jensen har fremsendt spørgsmål til lokal og amtspolitikerne om 
deres mening om EU-områderne blandt andet i Roskilde Fjord.

Der er stillet 7 spørgsmål.

Skrivelse vedlægges.

Forslag til besvarelse fremkommer på mødet- 

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 2
Journalnr... . : 16.06.20 B.lbnr. 25282
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6697 Fdm. init.

UDVIDELSE AF TIMER I STØTTEPÆDAGOGKORPSET

Økonomi:
Sagrs fremstilling:
I forbindelse med drøftelserne om fastlæggelse af budget 1997 blev 
der fremsat ønske om udvidelse af timerne til støttepædagogkorpset 
på 50 ugentlige timer.

Børne- og kulturudvalget anbefalede dette, men der blev ikke afsat 
penge til området ved budgetfastsættelsen.

I sagen er den beskrivelse, der blev lavet i denne forbindelse med 
en gennemgang af de enkelte børns problemer.

Ved en ny gennemgang af behovet i begyndelsen af december kan det 
konstateres af de 197 + 10 ugentlige timer ikke kan dække de kon
staterede behov.

Vedlagte notat fra Jytte Joensen viser, at behovet reelt er ca.
100 timer højere end vores timetal.

En gennemgang af de enkelte børn viser, at vi bl.a. - fordi vi 
satser meget på lokale løsninger - har en række børn, der alterna
tivt ville have været undervist eller anbragt udenfor kommunen.

Som tidligere vist har vi over de seneste år haft en betragtelig 
reduktion i vore udgifter til anbragte børn.

J r  n r * 1Vedlagrt; Notat fra Jytte Joensen
Fællesforvaltningen, den 9. december 1996:
Udvalget bedes tage stilling til, hvorvidt det 
timetallet til støttepædagogkorpset.

Økonomisk afdeling den 12.12.96.
Udgiften til 100 pædagogtimer udgør ca. kr. 600.000. Udgiften kan 
ikke afholdes indenfor budgettet.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 19.12.96. nr.172 .

er muligt at forøge

Det anbefales, at der afsættes yderligere 50 støttepædagogti
mer. Udgiften på kr. 300.000,- afholdes i forbindelse med 
kompenserende besparelser på døgnplejeområdet på kontoen for 
døgninstitutioner for børn og unge (523 00 015 04).
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Pkt.nr: 3
Journalnr.... : 02.03.00 B.lbnr. 24606
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6523 Fdm. init.
INDRETNING AF DISA-BYGNINGER TIL FRITIDSKLUB

Økonomi:
Sagsfremstilling:
På møde i udvalget den 1. juli d.å. blev det besluttet at anbefa
le, at der skal ske en samling af alle fritids- og juniorklubplad- 
ser for Jægerspris by på Vester Mose Fritidsklub udvidet med loka
lerne på de to huse på DISA-grunden.
Fællesforvaltningen og teknisk forvaltning er i færd med at gen
nemgå bygningerne med henblik på, at der kan laves et overslag 
over udgifterne i forbindelse hermed.
Det skal desuden vurderes, hvorvidt der skal laves lokalplan for 
området.
Notat om ovenstående vil være færdiggjort til møde i udvalget. 
Fællesforvaltningen den 09.09.96:
Udvalget bedes tage stilling til det videre arbejde omkring ind
retning af de to DISA-huse til fritidsklub - som en del af Vester 
Mose Klub.
Økonomisk forvaltning den 13.09.961

Der er ikke på budgettet afsat midler til indretning af DISA-byg- 
ninger.
Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 19.09.96, nr.
114.
Sagen skal belyses yderligere. Genoptages på næste møde. 
Fællesforvaltningen den 07,10.96.
Sagen genoptages fra sidste møde.
Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 24.10.96, nr, 
126.
Sagen udsættes. Der afholdes et møde med Vestermose fritidsklub, 
forvaltning samt formanden for børne- og kulturudvalget.
Fællesforvaltningen den 19.11.96.
Der redegøres mundtligt for mødet med Vester Mose fritidsklub. 
Udvalget bedes drøfte, hvordan der skal arbejdes videre med sagen.
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Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr. 
142.
Udvalget tog orienteringen til efterretning.
Forvaltningen kan arbejde videre som skitseret fra mødet. 
Forvaltningen anmodes om et oplæg til decembermødet.
Fællesforvaltningen, den 9. december 1996;
Vester Mose har erklæret sig positiv overfor at anvende Disa-byg- 
ningerne som en midlertidig ordning i forbindelse med en forvent
ning om, at det tilstræbes, at dette højest vil medføre 4 - 5 år.
Teknisk forvaltning har udarbejdet vedlagte notat, der angiver 
økonomi for de mest nødvendige istandsættelser. Det beløber sig i 
alt til:

435.000 kr. for villaen
og155.000 kr. for kantinebygningen.

Per Børsting beskriver i vedlagte notat de udgifter, der tidligere 
har været beskrevet. Det drejer sig om:
Ekstra normering på 28 ugentlige timer.
Udgift vil for 1997 være ca. 67.000 kr. med start 1. august 1997.
Hertil kommer et beløb på 30.000 kr. til inventar og indretning.
Vedlagt: Notat fra Teknisk forvaltning samt Per Børsting./
Fællesforvaltningen, den 9. december 1996:
Udvalget bedes tage stilling til, hvorvidt Disa-bygningerne mid
lertidigt skal anvendes og indrettes til fritidsklubvirksomhed som 
en del af Vester Mose fritidsklub.
Det undersøges, hvorvidt dele af de grønne områder ved DISA kan 
benyttes.
Økonomisk afdeling den 10.12,96.
Der er ikke afsat budget til indretning af DISA ejendommen
Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 19,12,96, nr,
162.
Udvalget anbefaler, at DISA-bygningerne anvendes som en del af 
Vester Mose Klub i en periode som tilstræbes højest at vare 5 
år.
Husene istandsættes som beskrevet i notat fra Søren Lindgård 
af 05.12.96.
De supplerende udgifter opgøres i forhold til de rent faktiske 
udgifter, jfr. notat fra Per Børsting af 09.12.96.
Finansiering fra anlægspuljen fra 1997.
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JIK kontaktes m.h.p. forhandling om anvendelse af de grønne 
områder.

Administrationen den 6. jan, 1997.

Børne- og kulturudvalgets beslutning indebærer, at der skal ydes 
en anlægsbevilling på kr. 590.000,- samt 30.000,- kr. til inventar 
og indretning. Herudover skal der afsættes kr. 67.000,- i drift 
(personalenormering).

Den samlede bevilling for 1997 andrager kr. 687.000,-.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 4Journalnr 16.20.00 B.lbnr. 25256
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6671 Fdm. init.

OVERFØRSEL AF MIDLER FRA 1996 TIL 1997

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Fællesforvaltningen ansøger, på et område der ikke er decentrali
seret, om, at få overført ikke forbrugte midler i 1996 til 1997 
afsat til sundhedsplanens gennemførelse.

Fra sundhedsplanens handleplan og visioner fremgår det, at man i 
den kommende periode har to temaer, som er de overordnede per
spektiver i arbejdet med sundhed:

* Reducering af overdødeligheden igennem forebyggelse af hjerte
kar relaterede sygdomme.

* Lokal psykiatriplan.
Herudover arbejder sundhedsplanen med sektorspecifikke handlepla
ner og visioner for de enkelte områder.

På budgettet for 1996 er der afsat 150.000,- kr. samt 12.000,- 
kr. overført fra sidste år.

Sundhedsrådet og socialudvalget har for 1996 godkendt igangsat 
følgende aktiviteter fra handleplanen:

1. Der er afsat 52.000,- kr. til en foredragsrække/sundhedskam- 
pagne, hvor der er sat fokus på borgernes egen indsats for et 
bedre helbred. Baggrunden for kampagnen er naturligvis nok, at 
man ønsker en reducering i udviklingen af hjertekarsygdomme.
Denne kampagne er endnu ikke afsluttet.

2. Der er frigivet 40.000,- kr. til en opprioritering af skolelæ
gens arbejde.

Sundhesrådet har indtil videre besluttet, at der ikke tages stil
ling til forbrug af restbudgettet på ca. 60.000 kr. for 1996 før 
man har afsluttet sundhedskampagnen i starten af 1997. Fra sund
hedsplanen er der således forslag til nye initiativer på de en
kelte områder, som p.t. ikke er prioriteret.

Restbudgettet er pr. 19.11.96 kr. 92.000,-. Hvis der for 1996 
bliver tale om et mindre restbudget end opgjort pr. 19.11.96, vil 
overførslen blive reguleret tilsvarende.

Fra bemærkningerne til budgetforliget for 1997 fremgår det, at 
uforbrugte midler på ikke- decentraliserede områder i 1996 bud
gettet vil automatisk blive overført til kassebeholdningen.

Fællesf orvaltninoren den 19.11.96.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
13.01.97

Side
9

Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen om overførselsad
gang.

Socialudvalget har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 89.

Inga Nielsen + Johnna Hermansen anbefaler overførsel af belø
bet til 1997 p.g.a. planlagte aktiviteter.

Birgit Nielsen foreslår tilbageførsel til kassen.

ØK har behandlet sagen den 09,12.96, nr. 262.
Forligspartierne tager en forhandling. Sagen genoptages på 
næste møde.

BESLUTNING:

Jr. nr.:
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Pkt.nr: 5Journalnr.... : 24.05 B.lbnr. 25300
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6715 Fdm. init.

TEAM HORNSHERRED/FREDERIKSSUND

Økonomi;
Sags fremstil liner:
Formanden for Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget har på møde i 
Team HornsHerred/Frederikssund den 5. december aftalt at 
Jægerspris kommune ville yde samme tilskud til Team HHF som 
tilskud fra Erhvervsforening og Turistforeningen i Jægerspris 
(krone for krone tilskud).

Der er således udbetalt kr. 8.000,- til Team 
HornsHerred/Frederikssund i december måned 1996.

Samtidig orienteres økonomiudvalget om, at det årlige tilskud til 
Team HornsHerred/Frederikssund fra januar 1997 og fremover 
udbetales to gange årligt og ikke som tidligere 4 gange om året. 
Dette for at give Turistchefen en bedre økonomi at arbejde med.

BESLUTNING:

aocUftunåtn, cX dvu QJt
j y U u t n C r r ,  % i .  T o o o f ' '  f ^ n h i j o - u x l
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Pkt.nr: 6
Journalnr.... : 04.12 B.lbnr. 25295
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6710 Fdm. init.

VEDR. TILSKUD TIL VANDRERHJEMMETS MARKEDSFØRING

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Jægerspris Turistforening v/Niels Christian Linde har af vandrer
hjemmets bestyrelse fået en anmodning om et tilskud til vandrer
hjemmets markedsføring på kr. 100.000.

Med henvisning til ovennævnte skal turistforeningen anmode kommu
nen om, at foreningen ydes det ansøgte tilskud til vandrerhjemmet, 
i det kommunen støtter vandrerhjemmets virksomhed, idet man fin
der, at vandrerhjemmet er en betydningsfuld faktor til fremme at 
turismen i kommunen.

l3&*, L d u n m ,

Besvaret: 

Sagen til:
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Pkt.nr: 7
Journalnr.... : 16.06.00 B.lbnr. 25283
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6698 Fdm. init.

JÆGERSPRIS SKOVBØRNEHAVES ØKONOMI

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I skrivelse af 2. december d.å. fra Jægerspris Skovbørnehave be
skrives en række økonomiske problemer.

Helt akut mangler man 25.000 kr. i forbindelse med underskud for 
1996.

Det erkendes, at man fra bestyrelsens side burde have haft løbende 
overblik over udgiftsudviklingen, men man havde ikke fået til
strækkelig information fra den nu fyrede revisor.

Forvaltningen har afholdt møde med bestyrelsen.

I slutningen af januar skal der afholdes generalforsamling, og man 
frygter, at man kan blive nødt til at lukke, såfremt man ikke får 
hjælp i den akutte situation.

Samtidig gør man opmærksom på, at Skovbørnehavens tilskud fra 
kommunen generelt er alt for lavt. Dette har man løbende gjort 
opmærksom på ved de seneste budgetrunder.

Bestyrelsen gør opmærksom på, at der er sket et betydeligt skift i 
den forældregruppe, der sender børn i børnehaven.

Det er nu - ligesom i de øvrige børnehaver - overvejende børn af 
fuldtidsarbejdende forældre.

Børnehaven er fortsat meget populær med ca. 60 børn på venteliste.

Bestyrelsen har suppleret henvendelsen med en beskrivelse af, 
hvorledes forældrene i dag indgår i arbejdet.

Fællesforvaltningen, den 9. december 1996.
Udvalget bedes tage stilling til, hvorvidt Skovbørnehavens anmod
ning om yderligere tilskud på 25.000 kr. skal imødekommes.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 19.12.96, nr. 
173.
Udvalget anbefaler, at der ydes et tilskud på kr. 25.000,-. 
Udgiften afholdes inden for den samlede ramme for dagpasnings
området .

Vedlagt: To henvendelser fra Skovbørneha^—

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 8
Journalnr.... : 03.02.00 B.lbnr. 25301
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6716 Fdm. init.

JÆGERSPRIS BOLIGSELSKAB - NYE VEDTÆGTER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Dansk Boligselskab fremsender d. 13. nobember 1996 nye bedtægter 
for Jægerspris Boligselskab. Vedtægterne er udarbejdet i medfør af 
og i overensstemmelse med Lov om almene boliger m.v. der trådte i 
kraft d. 1. januar 1997. Vedtægterne skal godkendes af kommunal
bestyrelsen.

Jvf. pgf. 9 stk. 1 kan kommunalbestyrelsen vælge 2 medlemmer til 
bestyrelsen. Såfremt kommunen frasiger sig den mulighed reduceres 
bestyrelsen med 2 medlemmer til 7. Udpegning af kommunalbestyrel
sesmedlemmer finder sted efter reglerne i lov om kommunernes sty
relse .

Jvf. pgf. 9 stk. 5 kan kommunalbestyrelsen ikke udpege:

1. Borgmesteren i den tilsynsførende kommune.
2. Formanden for det udvalg, hvortil tilsynet med almene boligor

ganisationer i kommunen er henlagt.
3. Ansatte i den del af den kommunale forvaltning, der udøver til

synet med de almene boligorganisationer i kommunen.

Indstilling:
Det indstilles:

at vedtægterne for Jægerspris Boligselskab godkendes,

at kommunalbestyrelsen udpeger 2 medlemmer til bestyrelsen (for 
perioden 1/1-97 - 31/12-97).

BESLUTNING:

t i l  m A M i m ,  U  °
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Pkt.nr: 9Journalnr 16.20.07 B.lbnr. 25270
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6685 Fdm. init.
HØRINGSOPLÆG "SUND97" SUNDHEDSPLAN FOR 
FREDERIKSBORG AMT * 1

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Sundhedsudvalget for Frederiksborg Amt fremsender med nSUND97" et 
høringsoplæg til sundhedsplanen for Frederiksborg Amt.
Med udsendelsen af sundhedsplanen er der samtidig fra amtets side 
lagt op til en række borgermøder med politikere fra amtets sund
hedsudvalg, hvor man som borger kan give sin mening til kende om 
sundhedsplanen. Der har været afholdt et borgermøde på sygehuset 
Dybendal i november måned.
Herudover har forvaltningen sammen med amtets sundhedsudvalg 
afholdt et fælles møde i Rejsestalden om "SUND9711, hvor sundheds
rådet, socialudvalget og fagpersonalet fra sundhedsområdet deltog 
og havde mulighed for at drøfte planen med amtets politikere.
Høringssvar skal være amtet i hænde senest den 31. januar 1997.
Til brug for socialudvalgets behandling af sagen den 17. december 
d.å. har forvaltningen bedt såvel sundhedsrådet som fagpersonalet 
om deres kommentar til "SUND97".
1. Indholdet i sundhedsplanen - side 3
Høringsoplægget til sundhedsplanen er et værk på 70 side eksl. 
tilhørende notater med forskellige emner og temaer, der indgår 
som en del af den samlede sundhedsplan.
For at gøre det mere overskueligt behandler sundhedsplanen 
indgående følgende emner:

* En gennemgang af den psykiatriske behandlingsindsats
* Sundheds- og sygelighedsundersøgelse for Frederiksborg Amt
* Tilrettelæggelsen af amtets svangreprofylakse og 
fødselshj ælp

* Pleje af alvorligt syge og døende
* Særlige medicinske funktioner
* Information
* Genoptræning
* Forskning
* Forebyggelse

Disse emner er indarbejdet i høringsoplægget.
Herudover har sundhedsministeren i sit oplæg til de kommunale 
redegørelser og amternes planlægning anbefalet, at følgende tema
er bliver taget op til en særlig behandling i planlægningsarbejdet.
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* Alkohol* Genoptræning og de dermed forbundne pleje- og 
omsorgs opgaver

* Betjening af borgere med pludseligt opstået behandlings- 
eller plejebehov

Disse temaer er også blevet behandlet i Frederiksborg Amt. Endvi
dere har Frederiksborg Amt udover disse særlige temaer valgt at 
arbejde med narkotikaområdet og den forebyggende indsats på ulyk
kesområdet .
2. Forudsætninger og grundlag - side 6-13
Af høringsoplægget fremgår det:
Forudsætningerne for det arbejde, der nu skal i gang, er sund
hedsplanen fra 1992 "SUND9211 og "BUDGETANALYSEN 96".
Sundhedsudvalget fastslår som den væsentligste forudsætning i det 
videre arbejde, at der fortsat skal være tre sygehusenheder i 
Frederiksborg Amt:

- Frederikssund Sygehus
- Hillerød Sygehus med funktioner i Hillerød og Esbønderup
- Sygehuset Øresund med funktioner i Helsingør og Hørsholm

På side 7 i oplægget fremhæves følgende uddrag omkring "Budgeta
nalysen 96":

"Resolution fra sundhedsudvalgets møde den 25. september 1995 
tager eksplicit stilling til en række af elementerne i 
"Budgetanalysen 96". Der var politisk enighed om følgende:

* at sygehusvæsenet fortsat skal være effektivt og herunder 
synlige mål

* at befolkningen skal opleve ligelighed i sygehusenes 
behandlingstilbud

* at der er en optimal kapacitetsudnyttelse med moderne 
bygninger og apparaturmasse

* at der tilstræbes størst mulig fleksibilitet ledelses-og
samarbejdsmæssigt,herunder på kvalitetssiden

* at sygehusene arbejder i sammenhæng med hinanden, herunder 
følger det i budgetanalysen anførte vedr. ledelsesstruktur 
(specialområderne,koncernledelse m.v.)

Det er endvidere forudsat, at planlægningen af specialerne sker 
ud fra ønsket om bedst mulige kapacitetsudnyttelse af sygehusene 
set under et.
Endelig er det forudsat som en del af det politiske forlig, at 
den relative kapacitet mellem sygehusene ikke må forrykkes.
Sundhedsudvalget har påpeget, at det er en forudsætning, at sund
hedsvæsenet til stadighed er fleksibelt og åbent over for foran
dringer.
3. Målsætning og prioritering - side 20
Det helt overordnede mål for Frederiksborg Amts Sundhedsvæsen er 
at fremme borgernes sundhed og livskvalitet.
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Frederiksborg Amts Sundhedsvæsen har endvidere den målsætning at 
skabe et godt sammenhængende forløb for den enkelte patient. I 
forløbstanken indgår fire elementer: Sammenhæng, kvalitet, konti
nuitet og tværfaglig indsats, der skal sikre, at sundhedvæsenet 
fremstår som en enhed og patienterne og omverdenen.
Fra den hustandsomdelte avis om "SUND97", side 7 gives der et 
kort rids af, hvad der er nyt i "SUND97"? Og hvor har sundhedsud
valget valgt at satse?
Sundhedsudvalget lægger afgørende vægt på, at udgangspunktet i 
planlægningen ikke sker enkeltvis på sygehusene, men som en del 
af en helhed.
Sundhedsudvalget har fremhævet de prioriteringer, som er ændrin
ger i "SUND97" i forhold til "SUND92", og nævner følgende:

* Udgangspunktet er patientforløb
* Planlagte operationer
* Skadecentre
* Behovsorienteret - styring
* Forebyggelse
* Samarbejdet

4, Hvilken betydning har "SUND9711 for den kommunale planlægning 
og sundhedsfremme i Jægersnris Kommune?
For at kunne svare på dette spørgsmål er Kommuneforeningen i 
notat af november 1996 fremkommet med deres kommentarer til hø
ringsoplæg "SUND97". Kommunenforeningen fremhæver i sit oplæg en 
række centrale overordnede spørgsmål, som kommunerne bør diskute
re.
Herudover vil de indkomne svar fra det kommunale fagpersonale i 
Jægerspris Kommune samtidig give et svar på betydningen af 
"SUND97" i relation til den kommunale planlægning.
Forvaltningen har, dels på grundlag af Kommuneforeningens notat, 
og dels på grundlag af sundhedsområdets udtalelser, fremhævet en 
række specifikke anbefalinger til høringsoplægget.
4.1 Samarbejde mellem amt og kommune
a) Det Sundhedspolitiske Forum bør være det styrende organ for:

* Samarbejdet på det somatiske område
* Samarbejdet på det psykiatriske område
* Samarbejdet omkring forebyggelse
* Opfølgning på "SUND97"

Temaerne kan danne ramme for en årlig temadrøftelse i Det Sund
hedspolitiske Forum. På denne måde sikres kommunernes repræsenta
tion på det politiske niveau.
Det lokale samordninasudvala skal styrkes ved, at udvalget kan 
indkalde fagpersoner eet. Opgaven for udvalget er at overvåge den 
generelle sundhedstilstand i området.Stille forslag til forebyg
gelse og sundhedsfremme.Iværksætte lokale initiativer. Det lokale 
samordningsudvalg skal ligeledes medvirke til en opfølgning af 
initiativer vedtaget af det Sundhedspolitiske Forum og sikre en 
løbende orientering om lokale initiativer af almen betydning.
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b) Det anbefales samtidig, at der nedsættes en arbejdsgruppe med 
tværsektoriel deltagelse med henblik på at udarbejde generelle 
aftaleskabeloner samt etablering af arbejdsgrupper og samarbejds
aftaler indenfor hjælpemidler, genoptræning, betjening af borgere 
med akut opstået behandlings- og plejebehov, omkring ventepatien
ter, plejen af alvorligt syge og døende, det psykiatriske område.
4.2 Sundhedsprofiler
Med udgangspunkt i amtets nye undersøgelse om sundhed og sygelig
hed, er der et udtrykt behov for lokalt at få belyst kommunens 
sundhedsprofil.
Der anbefales derfor nedsat en arbejdsgruppe vedr, sundhedsprofi
ler. der skal indsamle specifik viden om Jægerspris Kommune 
m.h.p. prioritering af målrettet forebyggende indsatsområder. 
Denne profil vil kunne danne grundlag for sammenligning med andre 
kommuner.
4.3 Praktiserende læaer/almen praksis
Samarbejdet med lægerne i almen praksis anbefales udbygget igen
nem samarbejdsaftaler med den kommunale og amtslige sektor.
Det er dog væsentligt at få præciseret ,på hvilke områder den 
praktiserende læge skal fungere som nøgleperson, herunder hvorle
des dette sikres!
Den praktiserende læge behøver ikke at være nøgleperson for fore
byggelse, idet dette kan varetages i den primære sundhedstjeneste .
Det anbefales, at der sker en principiel diskussion af de prakti
serende lægers rolle i et udvidet samarbejde, og at spørgsmålet 
bør afklares i samarbejdsudvalget vedr. almen lægehjælp.
4.4 Tandlæaehiælp
Det anbefales, at der arbejdes videre med et oplæg til en aktut- 
vagtordning som kan tilbyde nødbehandling til borgerne i 
Frederiksborg Amt uden for normal åbningstid. Tandlægevagten 
anbefales etableret i samarbejde mellem Frederiksborg Amt, kommu
nerne i Frederiksborg amt og Sjællands Tandlægeforening.
4.5 Psykiatri
Sengeantallet for det psykiatriske område bør ikke nedskæres. Det 
anbefales, at der etableres gerontopsykiatriske sengepladser, da 
kommunen er bekendt med, hvor svært det er i dag at få ældre 
borgere indlagt på psykiatrisk afdeling.
Det foreslås samtidig, at amtet opretter et geriatrisk team, som 
kan supervisere, støtte og vejlede personale, der arbejder med 
ældre psykiatriske og demente borgere.
4.6 Pleien af alvorligt syge og døende
Det anbefales, at der oprettes et amtsligt hospice, idet der 
kommunalt er behov for dette tilbud. Begrundelsen herfor er, at 
personalet på hospice er specialuddannet og at normeringen er 
væsentlig bedre end primær kommunen er i stand til at afsætte.
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4.7 Psykoloahiælp
Det anbefales, at der tilvejebringes en amtslig løsning for hele 
året, og ikke som i dag, hvor der kun kan tilbydes hjælp i første 
halvdel af året p.g.a. manglende ressourcer.
4.8 Lægemiddelområdet
Det anbefales, at en mindskning af medicinforbruget bør indgå i 
de forebyggende besøg af sygeplejersken, og at de almen praktise
rende læger, for de øvrige borgere er opmærksom på det øgede 
medicin forbrug.
4.9 Forebyggelse
Det anbefales, at der indgås et samarbejde med amtet, hvis sund
hedsprofilerne udviser bestemte tendenser, for bedre at arbejde 
målrettet med forebyggelse.
4.10 Alarmeringsprocedure
Det kan p.t. ikke anbefales at hjemmeplejen inddrages i et alarm- 
béredskab begrundet i manglende ressourcer og manglende special
uddannelse af personle.
5. Økonomiske konsekvenser
De af forvaltningen foreslåede anbefalinger vil indebære, at der 
for Jægerspris Kommune på sigt skal afsættes flere midler til det 
sundhedsforebyggende arbejde (sundhedsplanen), idet anbefalinger
ne vil være en yderligere opprioritering i forhold til de midler, 
der er afsat til gennemførelse af kommunens sundhedsplan. Det 
nuværende budget vil således ikke kunne rumme disse nye tiltag.
For amtet vil der også blive tale om en medfinansiering til ek
sempelvis udbygning af hospice, akut tandlægevagt/sundhedsprofi
ler eet.
Fællesforvaltningen den 11. december 1996
Med baggrund i ovennævnte gennemgang af sundhedsplanen for amtet, 
bedes socialudvalget tage stilling til de af forvaltningen frem
komne bemærkninger jfr. dagsorden pkt. 4.1 - 4.10.
Forretningsudvalget for sundhedsrådet er indkaldt til kl. 
15.45-16.00.
BILAG: "SUND97u
Kommuneforeningens kommentarer til høringsoplæg - november 1996 
Sundhedsafdelingens kommentarer af december 1996
SU har behandlet sagen den 17.12.96. nr. 95.
Socialudvalget anbefaler at de af forvaltningen fremhævede 
kommentarer jfr. pkt. 4.1 - 4.10 fremsendes til høringsoplæg 
Sund 97. De af sundhedsområdet indsendte kommentarer indarbej
des i anbefalingerne til byrådet.
Administrationen den 3. ian. 1997.
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Forvaltningen har udarbejdet medsendte bilag af 3. jan. 1997, 
hvor de sidste bemærkninger til Sund97 er indarbejdet.
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Pkt.nr: 10
Journalnr.... : 14.06.06 B.lbnr. 25298
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6713 Fdm. init.

FORSLAG OM "HURTIG RESPONS ENHED" I HORNSHERRED

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Sundhedsudvalget i Frederiksborg Amt har på møde den 10. dec. 1996 
godkendt, at der etableres en "HRE" enhed i Hornsherred som 
forsøg. I
Hensigten med forsøget er, at styrke den præhospitale indsats i 
amtet. Enheden vil bestå af en behandler samt personbil, der er 
indrettet til udrykningskørsel. Enheden skal medbringe defibril- 
leringsudstyr og genoplivningsudstyr og være udrustet dels med 
radio med forbindelse til vagtcentralen, dels mobiltelefon til 
lægelig back-up.

Sundhedsudvalget finder, at Hornsherred er et passende sted for et 
sådant forsøg og har derfor ved skrivelse dateret den 18. dec. 
forespurgt Jægerspris kommune, om kommunen kan anvise et sted, 
hvor "HRE" enheden kan opholde sig, når den ikke er i funktion 
(garage samt opholdslokale).

Henvendelsen har af Beredskabsinspektøren været forelagt 
Jægerspris Brandmandsforening ved et møde mandag den 6. januar 
1997, idet der på brandstationen er lokalemæssig mulighed for at 
placere enheden.

Jægerspris Brandmandsforening har modtaget forslaget positivt. Der 
vil til mødet i økonomiudvalget foreligge en udtalelse fra 
foreningen til sagen.
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Pkt.nr: 11
Journalnr.... : 01.01.02 B.lbnr. 25296
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6711 Fdm. init.

REGIOPLANFORSLAG 1997

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt har medio dec. 1996 udsendt "forslag til 
Regionplan 1997" til offentlig høring. Amtsborgmesteren anmoder om 
at indlæg til Regionplanen indsendes skriftlig til amtet senest 
den 1. april 1997.

Det indstilles, at økonomiudvalget tager stilling til, hvorledes 
sagen skal behandles af Jægerspris Kommune.

Indstilling fra chefgruppen vil foreligge ved økonomiudvalets 
behandling af sagen.
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Journalnr.... : 16.00.00 B.lbnr. 25297
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6712 Fdm. init.

TEMADEBATTER I 1997

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Udvalgene har foreslået følgende emner til temadebatter i udvalg 
og byråd i 1997:

Teknik- og Miljøudvalget:

Trafiksikkerhedsplanen.

Børne- og kulturudvalget:

Januar måned: Daginstitutionsstruktur/kapacitet 
Februar måned: Dagpasningsområdet 
Marts/april måned: Skolevæsenet, Biblioteket 
August måned: Møde med forældrenævnet
September måned: PPR og Sundhedsplejen, Rejsestalden / Kultur 
Oktober måned: Forebyggelse og behandling 
November måned: Tandplejen 
December måned: Distriktsråd

Socialudvalget:

Februar måned: Orientering om elevuddannelserne i Sundhedsafd.

Socialudvalget ønsker at juni måneds og august måneds temaer 
afholdes i byrådet i stedet for i socialudvalget.

Byrådet har fastlagt, at der i marts måned afholdes temadebat 
vedr. informationspolitik.

* Social- og sundhedshjælpereleverne
* Social- og sundhedsassistenteleverne
* Sygeplejestuderende
* Opskoling og efteruddannelse g

Marts måned: Aktivitetsafdelingens opgaver
April måned: Evaluering af Voksenpsykiatri
Juni måned: Integration - Rengøringskorpset - Døgnpleje
August måned: Forebyggende opgaver:

* Hjemmebesøg til borgere over 80 år
* Faldulykker
* Madfærd

September måned: Revalideringsområdet 
November måned: Demens området.
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Pkt.nr: 13
Journalnr.... : 00.01A10 B.lbnr. 25302
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6717 Fdm. init.

EVALUERING ØKONOMIUDVALG OG CHEFGRUPPEN

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Som aftalt på økonomiudvalgets møde d. 19. nov. 1996 foretages der 
på januar mødet en evaluering af 1996 med statusbeskrivelse fra de 
enkelte forvaltninger.

Følgende statusbeskrivelser/årsplaner gennemgåes:

Teknisk forvaltning
Fællesforvaltningen
Økonomi- og skatteforvaltningen
Sekretariatet

Endvidere drøftes forslag til de kommende opgaver i 1997.
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Journalnr 00.01A01 B.lbnr. 3701
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 2781 Fdm. init.

EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Referat fra møde i Fælleshovedsamarbejdsudvalget torsdag den 12. 
dec. 1996.

KL. fremsender satser for transportgodtgørelse pr. 1. jan. 1997.

Erhvervsministeriet fremsender Erhvervsredegørelse 1996.

Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt meddeler at Foreningens 
Årsmøde/generalforsamling 1997 afholdes fredag den 18. april 1997. 
på Hotel Marienlyst.

Erhvervs- og selskabsstyrelsen fremsender redegørelse til Folke
tingets Erhvervsudvalg om kommuners og amtskommuners deltagelse i 
erhvervs di irvende selskaber m.v.
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Journalnr 00.01A01 B.lbnr. 17113
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 5366 Fdm. init.

EFTERRETNINGSSAGER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Referat fra chefgruppens møder den 11. og 18. dec. 1996. 
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